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Commissie  
Financiën en Algemene Zaken 
 

Conceptverslag commissievergadering Financiën en Algemene Zaken van 27 maart 2024 

 

 

Aanwezig: de heren Bos (plaatsvervangend voorzitter), Bartelds (portefeuillehouder), De Graaf,  

                   Visser en Wortelboer 

                   de heer Bolding, controller (secretaris)  

                   mevrouw Ampak, bestuurs- en managementassistent (verslag) 

 

Afwezig:    de heer Mooijman (voorzitter)  

 

 

 

1. Opening  

 

De heer Bos opent de vergadering van de commissie Financiën en Algemene Zaken (FAZ) en heet 

eenieder welkom.  

 

 

2. Mededelingen 

 

De heer Bartelds deelt mee dat het DB en MT een eerste discussie hebben gevoerd over de 

verwachtingen ten aanzien van investeringen in de komende 5 jaar en wat dit onder andere doet met de 

mogelijkheden en tarieven. Het voorstel zal verder uitgewerkt worden en het algemeen bestuur zal over 

de resultaten worden geïnformeerd. 

De heer De Graaf vraagt of dit voorstel apart van de reguliere financiële stukken staat. 

De heer Bartelds antwoordt dat het resultaat van deze discussie voor een groot gedeelte terecht komt in 

de meerjarenraming. 

    

  

3. Verslag vergadering d.d. 28 februari 2024 

 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

   

4. Agenda vergadering algemeen bestuur d.d. 10 april 2024  

 

De heer De Graaf vraagt of dit het daadwerkelijke afscheid van de secretaris-directeur betreft. 

Aangegeven wordt dat dit het formele afscheid van de vergadering van het algemeen bestuur is als 

secretaris van het algemeen bestuur. Het feitelijke afscheid van medewerkers en bestuur vindt plaats 

tijdens de medewerkersdag op 25 april 2024 waarvoor de leden van het algemeen bestuur ook vanaf 

17.00 uur van harte welkom zijn (zie uitnodiging in mailbericht d.d. 12 januari 2024). 

 

De agenda wordt voor kennisgeving aangenomen.  
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5. Metingen aan lachgasemissies  

 

De heer Bartelds licht toe dat er binnen Hunze en Aa’s al eerder is gesproken over reductie van 

lachgasemissies en dat toen is geconcludeerd dat Hunze en Aa’s niet voorop wil lopen met maatregelen. 

Dit voorstel betreft een landelijke aanpak waarbij de diversiteit in RWZI’s meegenomen wordt. Er wordt 

gekeken naar mogelijke oplossingen en de werking van de metingen.  

 

De heer Wortelboer vraagt of het hoge aantal RWZI’s nodig is om een goed beeld te kunnen krijgen. 

De heer Bartelds geeft aan dat er veel diversiteit is in RWZI’s in Nederland. Om een goed beeld te krijgen 

is dit aantal nodig. 

 

De heer Wortelboer vraagt of de RWZI’s Gieten en Stadskanaal door Hunze en Aa’s zelf zijn 

aangewezen als geschikte RWZI’s. 

De heer Bolding antwoordt dat vanuit de Vereniging van Zuiveringsbeheerders (VvZB) gekeken is naar 

de diversiteit van RWZI’s en een spreiding over het land is gemaakt. De heer Bartelds vult aan dat elk 

waterschap een of twee RWZI’s in de proef heeft. 

 

De heer Visser geeft aan dat Water Natuurlijk voorstander is van het voorstel. Lachgas heeft een CO₂-

factor van een paar honderd. Het is daarom heel belangrijk hier iets aan te doen. Het treffen van 

maatregelen om lachgas te beperken is wellicht een hele rendabele investering om tot CO₂-reductie te 

komen.  

 

De heer Bos merkt naar aanleiding van de Klimaatmonitor op dat er vorig jaar 306 ton CO₂ gereduceerd 

is ten opzichte van het jaar daarvoor en vraagt hoeveel geld is geïnvesteerd om deze hoeveelheid te 

kunnen realiseren. 

De heer Bartelds antwoordt dat een toelichting in een kader in het verslag zal worden opgenomen. 

 

Ten eerste is het goed om te benoemen dat dit kortcyclisch CO2 uit biogas betreft. Die tellen we 

landelijk niet mee als CO2 emissiebron. 

Het wordt wel gerapporteerd onderin de tabel. 

Natuurlijk kunnen we wel iets zeggen over deze daling.  

Oorzaak van de daling in het bewuste jaar is dat er iets minder biogas geproduceerd is en ook iets 

minder verstookt is in de cv-ketel. Dat zijn normale schommelingen in de procesvoering op een rwzi en 

geen bewuste reductie acties. 

 

De heer Wortelboer merkt op dat de benodigde gelden voornamelijk worden gesubsidieerd vanuit de 

overheid en vraagt of de subsidies onder het NPLG vallen, waarin ook een opgave voor CO₂-reductie zit.  

De heer Bartelds licht toe dat dit een beschikking betreft vanuit het Ministerie van Economische Zaken en 

Klimaat, DG Bedrijfsleven en Innovatie vanuit een andere subsidieregeling. 

 

Bevindingen  

De commissie neemt kennis van het voorstel om: 

- deel te nemen aan het Versnellingsprogramma lachgasreductie; 

- een krediet beschikbaar te stellen van € 154.000,- voor de aanschaf van meetapparatuur voor het  

  meten van lachgasemissies; 

- de extra lasten voor de jaren 2025 tot en met 2027 (€ 102.000,- per jaar) mee te nemen bij de  

  eerstvolgende meerjarenraming 2025-2029. 
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6. Rondvraag  

 

Er wordt geen gebruik gemaakt van dit agendapunt. 

 

 

 

7. Sluiting  

 

De heer Bos sluit de vergadering en dankt eenieder voor zijn/haar inbreng.  

 

 

Gewijzigd/ongewijzigd vastgesteld in de vergadering van 24 april 2024.  

 

 

 

Jans Bolding,      Trevor Mooijman,  

secretaris      voorzitter 


